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 Protokół Nr 28 
z dwudziestej ósmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 29.12.2008r. 

 
Posiedzenie odbyło się w Środowiskowym Domu Samopomocy w Więcborku przy ul. Pocztowej 16 
. 
 
Sesja trwała od godz. 10.00 – do godz. 13.35. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. Nr 142 
poz. 1591 z późn. zm. / 
 
Radna nieobecna usprawiedliwiona – Beata Lida. 
 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka    - Paweł Toczko 
2. Skarbnik Gminy     - Władysław Rembelski 
3. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 
    Przestrzennego i Gospodarki  
    Nieruchomościami     - Michał Bąk 
4. Kierownik Środowiskowego Domu 
    Samopomocy     - Jarosław Ługowski 
5.Mieszkaniec Więcborka     - Krzysztof Manowski 
6. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów  
    Historycznych     - Leszek Skaza 
7. Przedstawiciele mieszkańców Osiedla 
    Plebanka       
8. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”  - Piotr Pankanin 
 
 
 
 
 Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku. 
 
 
Porządek obrad przewidywał: 
 
 

1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokółu z XXVII sesji RM. 
4. Informacja Przewodniczącego RM o podejmowanych działaniach między sesjami.  
5. Informacja Burmistrza Więcborka o poczynaniach w okresie między sesyjnym. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia BudŜetu Gminy Więcbork na 2009r. 

a/ przedstawienie przez Skarbnika Gminy uchwały budŜetowej, 
b/ przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o budŜecie, 
c/ przedstawienie opinii Komisji BudŜetu i Finansów o budŜecie, 
d/ ustosunkowanie się Burmistrza Więcborka do opinii Komisji BudŜetu i Finansów o 
budŜecie. 

8. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2009r. 
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9. Przyjęcie planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej na 2009r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz innych uzaleŜnień w Gminie Więcbork na rok 2009r.” 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Więcbork na 2008r. 

      11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
      12. Wolne wnioski i informacje. 
      13. Zakończenie. 
 
 
 
Przewodniczący RM przeprosił za drobne zakłócenia w pracy RM spowodowane  koniecznością 
zmiany miejsca obrad, po czym wniósł autopoprawkę do przesłanego wcześniej radnym porządku 
obrad, a mianowicie poprzez wprowadzenie jako punktu  ósmego  podjęcia uchwały w sprawie 
zaopiniowania projektu planu ochrony Krajeńskiego Parku Krajobrazowego. 
 

 Porządek obrad przyjęto jednomyślnie 
 
 
Ad. 3 Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, Ŝe protokół z XXVII sesji został 
napisany, osobiście je przeczytał i podpisał nie wnosząc poprawek. Wniesione poprawki 
uwzględniono. Zapytał , czy są jeszcze jakieś uwagi do protokółu ze  strony radnych. Takowych nie 
zgłoszono, zatem poprosił o jego przegłosowanie. 

 
Protokół przyjęto jednomyślnie 

 
 
Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 
 
8.12.2008r. – wizja lokalna na placach budowy: sieci wodociągowej w Górowatkach, nawierzchni 
polbrukowej na ulicy Kościuszki w Więcborku i parkingu przy ulicy wodnej w Więcborku. 
9.12.2008r. – udział w spotkaniu w składzie Burmistrz Więcborka, Dyrektor Krajeńskiego Parku 
Krajobrazowego i Przewodniczący RM. Tematem spotkania było omówienie spraw związanych z 
planem ochrony KPK. 
W tym samym dniu Przewodniczący RM brał udział w spotkaniu Koła Gospodyń Wiejskich w 
Adamowie. 
10.12.2008r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Zarząd stowarzyszenia Kupców i 
Przedsiębiorców w Sępólnie Krajeńskim, połączone z opłatkiem. Spotkanie odbyło się w Restauracji 
„Pomorzanka” w Więcborku. 
12.12.2008r. – udział w posiedzeniu Zarządu Miejsko- Gminnego Związku Ochotniczych StraŜy 
PoŜarnych w Więcborku. Miejscem spotkania była świetlica wiejska w Zabartowie. 
W tym dniu Przewodniczący RM brał równieŜ udział w zebraniu sprawozdawczym Koła gospodyń 
Wiejskich w Borzyszkowie. 
 
16.12.2008r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Dyrektora Krajeńskiego Parku 
Krajobrazowego z projektantami Planu Ochrony Krajeńskiego Parku Krajobrazowego. W spotkaniu 
uczestniczyli: Burmistrz Więcborka, Projektanci Planu Dyrektor KPK, Prezydium RM Radni 
Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Porządku Publicznego i 
Dostosowania do Unii Europejskiej, Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i 
Gospodarki Nieruchomościami UM oraz Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 
Leśnictwa i Dróg UM. 
Tego dnia Przewodniczący RM  Bral tez udział w zebraniu sprawozdawczym Koła Gospodyń 
wiejskich w Corotowie i zebraniu sprawozdawczym KGW w Sypniewie. 
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17.12.2008r. – udział w seminarium organizowanym przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Więcborku, którego tematem było podsumowanie projektu „Interaktywni” 
dotyczącego aktywizacji społecznej i zawodowej osób zagroŜonych wykluczeniem społecznym na 
terenie gminy Więcbork. 
19.12.2008r. – udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej ZGK. Omawiane tematy dotyczyły: analizy 
wyniku finansowego za 11 miesięcy 2008r., wstępnego podsumowania roku 2008r., zagadnień 
związanych z wynagrodzeniami w Spółce. 
22.12.2008r. – udział w posiedzeniu Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
Więcborku. Tematem spotkania było podsumowanie działalności za 2008r.  
W tym tez dniu Przewodniczący RM uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Porządku Publicznego i dostosowania do unii Europejskiej. 
29.12.2008r. udział w posiedzeniu Komisji BudŜetu i Finansów. 
 
Ponadto w omawianym okresie przewodniczący RM współdziałał w załatwianiu wszelkich spraw w 
biurze RM, na bieŜąco uczestniczył w roboczych spotkaniach organizowanych z inicjatywy 
Burmistrza Więcborka i swojej w celu wyjaśniania zaistniałych problemów bądź podjęcia 
odpowiednich decyzji oraz brał udział w następujących spotkaniach opłatkowych:  
- KGW Adamowo, Kupców i Przedsiębiorców, KGW Puszcza, spotkanie opłatkowe dla samotnych i 
chorych w Sypniewie, KGW Dolotowo, KGW Sypniewo, Spółce „NOVUM- MED.”, Miejsko-
Gminnego Zarządu LKS „GROM”, Koła Kombatantów, Oddziału Polskiego Zarządu Emerytów, 
Rencistów i Inwalidów, Przedszkola Gminnego w Więcborku, Miejsko-Gminnym Ośrodku Pomocy 
Społecznej, Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Środowiskowym Domu 
Samopomocy w Więcborku, Domu Pomocy Społecznej w Suchorączku, Zarządu Gminnych 
Ochotniczych StraŜy PoŜarnych.  
 
Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
 
4.12.2008r. – udział w sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 
5.12.2008r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego w celu omówienia spraw dotyczących wspólnego 
projektu na pozyskanie środków zewnętrznych / ścieŜka rowerowa /. 
8.12.2008r. – udział w uroczystości wręczenia medali za zasługi dla obronności.  
10.12.2008r. – udział w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej. W tym dniu Burmistrz odwiedził 
równieŜ posesję p. Lewalskich w miejscowości Czarmuń w celu sprawdzenia moŜliwości 
podłączenia mieszkańców do sieci wodociągowej. 
11.12.2008r. – wyjazd do Sępólna w celu złoŜenia podpisów związanych z funkcjonowaniem 
Lokalnej Grupy Działania. 
12.12.2008r. – spotkanie z grupą „FABER” w celu wstępnego uzgodnienia zakresu prac i 
wytycznych związanych z Lokalnym Programem Rewitalizacji. 
15.12.2008r. – wizyta w  nakielskiej Energetyce. Celem wyjazdu było wyjaśnienie problemów 
zgłaszanych w interpelacjach radnych tj. zwiększenie ilości punktów świetlnych, zbyt wczesne bądź 
zbyt późne zapalane lub gaszenie lamp. Poruszono teŜ zagadnienie elektrowni wiatrakowych. 
16.12.2008r. – wyjazd do Torunia w celu podpisania umowy na dofinansowanie dodatkowych zajęć 
dla uczniów szkół Gminy Więcbork. 
17.12.2008r. – Uczestnictwo w Walnym Zebraniu członków Lokalnej Grupy Działania  
/ wybór władz /. 
18.12.2008r. – udział w spotkaniu opłatkowym Powiatowej Rady Kół Gospodyń Wiejskich w 
Sośnie. 
19.12.2008r. – udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej ZGK / podsumowanie 11 miesięcy 
działalności Spółki / 
22.12.2008r. – udział w Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Porządku 
Publicznego i Dostosowania do Unii Europejskiej. 
23.12.2008r. – wyjazd do Sępólna w celu złoŜenia podpisów pod aktami notarialnymi. 
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Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 
 
1.Radny Stanisław Schwartz w imieniu kierowców z Osiedla BoWiD zwrócił uwagę na 
uciąŜliwość związaną z zanieczyszczaniem aut sadzami lecącymi z usytuowanej tam kotłowni. 
 
2.Radna GraŜyna Sowińska zgłosiła potrzebę oświetlenia ulicy Kasztanowej w Więcborku. 
 
3.Radny Jozef Kosiniak wnioskował o uzupełnienie kruszywem licznych dziur na odcinku drogi 
Nowy Dwór – Zakrzewek. Sugerował teŜ, by z uwagi na fakt iŜ droga ta łączy drogę powiatową z 
wojewódzką, postarać się pozyskać środki zewnętrzne i w perspektywie pomyśleć o modernizacji tej 
nawierzchni poprzez połoŜenie asfaltu.  
 
3.Radny Waldemar Kuszewski wniósł, by w miarę moŜliwości na początku 2009r. dokonać 
oznakowania Osiedla Słonecznego.  
 
Ad. 7 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia BudŜetu Gminy Więcbork na 2009r. omówił Skarbnik 
Gminy p. Władysław Rembelski. 
 
Przyszłoroczny budŜet gminy Więcbork zakłada dochody w wysokości 34.251.599 zł natomiast 
wydatki w wysokości 41.560.527 zł. Wydatki na programy i projekty realizowane ze środków 
pochodzących z funduszy strukturalnych i Funduszy Spójności w wysokości 8.903.078 zł. Deficyt 
budŜetu Gminy wysokości 7.308.928 zł zostanie pokryty przychodami  pochodzącymi z 
zaciągniętych kredytów / 3.593.928 zł / i zaciągniętych poŜyczek z WFOŚiGW w Toruniu / 
3.215.000 zł / oraz wolnych środków, jako nadwyŜki środków pienięŜnych na rachunku bieŜącym 
budŜetu Gminy / 500.000 zł /.  
Udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych wg pisma Ministerstwa Finansów prognozuje 
się w 2009r. w wysokości 3.411.652 zł tj. wyŜszej niŜ w 2008r.  o 8,56 tj. o kwotę 269.012. Udział 
gmin w tym podatku z 36,49% został zwiększony obecnie do 36,72%. Subwencja na zadania 
oświatowe na 2009 rok planowana jest przez Ministerstwo finansów w wysokości 8.086.342 zł i jest 
wyŜsza w stosunku do roku ubiegłego o 6 % tj. o kwotę 456.091 zł. Natomiast plan części 
wyrównawczej subwencji ogólnej na 2009r. wynosi 6.341.226 zł i wzrósł o 2.172.420 zł tj. o 52,11 
% natomiast subwencji równowaŜącej wyniósł 705.029 tj. zmalał o 46.935 zł – o 6,24 %.. Wydatki 
rzeczowe na 2009r. proponuje się w wysokości105,0 % wydatków 2008r. Wzrost płac planuje się o 
kwotę niezbędną na pokrycie wzrostu zatrudnienia oraz wynagrodzeń z nagród jubileuszowych i 
odpraw emerytalnych, a takŜe o waloryzację. 
W 2009r. planuje się spłacić pobrane poŜyczki z WFOŚIGW w Toruniu w wysokości 26.800 zł., 
kredyt  w Banku Spółdzielczym w Więcborku w wysokości 580.000 zł., kredyt w Banku Polskiej 
Spółdzielczości w wysokości 571.853 zł., oraz w Banku Ochrony Środowiska w Bydgoszczy w 
wysokości 298.741 zł. 
 
 

Plan wydatków na zadania inwestycyjne na 2009r. 
Dział Rozdział Paragraf Treść Wartość 

600     Transport i ł ączność 953 216,00 

  60016   Drogi publiczne gminne 953 216,00 

    6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych 953 216,00 

      Budowa chodnika ul. Ogrodowa w Więcborku 15 000,00 

      
Dokumentacja techniczno - budowlana na przyłącze 
energetyczne wraz z budową wiaty przystankowej, zadaszenia 
- przystanek autobusowy w Więcborku 

100 000,00 

      
LPR dla m. Więcbork, budowa parkingu przy ul. Wodnej oraz 
modernizacja ciągu spacerowego - promenady w Więcborku 

446 716,00 
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Modernizacja ulic: Wodnej i Potulickich w Więcborku 
(starobruk) 

70 000,00 

      
Opracowanie dok. tech. - bud. na budowę chodnika we wsi 
Borzyszkowo, gm. Więcbork 

4 500,00 

      
Opracowanie dok. tech. - budowlanej oraz budowa drogi 
tłuczniowej (1,0 km) na odcinku wsi Zakrzewska Osada - Jeleń  

45 000,00 

      
Przebudowa drogi gminnej (4,908 km) na odcinku Zabartowo - 
Puszcza  - Czarmuń (droga nr 0202 1 7C) 

202 000,00 

      
Wykonanie dokumentacji i budowa chodnika przy drodze 
gminnej w Runowie Kraj. od drogi wojewódzkiej Więcbork - 
ŁobŜenica do gorzelni. 

70 000,00 

700     Gospodarka mieszkaniowa 245 000,00 

  70005   Gospodarka gruntami i nieruchomościami 245 000,00 

    6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych 100 000,00 

      
Zmiana sposobu uŜytkowania świetlicy wiejskiej  na lokale 
mieszkalne we wsi Pęperzyn 

100 000,00 

    6060 Wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budŜetowych 145 000,00 

      Wykup gruntów 145 000,00 

750     Administracja publiczna 77 500,00 

  75023   Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) 77 500,00 

    6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych 77 500,00 

      Informatyzacja Urzędu Miejskiego w Więcborku 77 500,00 

754     Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa 300 000,00 

  75412   Ochotnicze straŜe poŜarne 300 000,00 

    6060 Wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budŜetowych 300 000,00 

      Zakup samochodu gaśniczego 300 000,00 

801     Oświata i wychowanie 341 377,00 

  80101   Szkoły podstawowe 70 000,00 

    6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych 70 000,00 

      
Opracowanie dokumentacji techniczno - budowlanej na salę 
gimnastyczną wraz z łącznikiem przy SP we wsi Sypniewo, 
gm. Więcbork  

70 000,00 

  80104   Przedszkola  4 250,00 

    6060 Wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budŜetowych 4 250,00 

      Zakup zestawu komputerowego 4 250,00 

  80110   Gimnazja 267 127,00 

    6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych 267 127,00 

      
Budowa boiska wielofunkcyjnego przy Gimnazjum w 
Więcborku 

267 127,00 

900     Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 8 396 078,00 

  90001   Gospodarka ściekowa i ochrona wód 8 396 078,00 

    6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych 20 000,00 

      
Opracowanie dok. techn. - bud. na budowę kanalizacji 
sanitarnej oraz przepompowni ścieków na os. Piastowskim w 
Więcbork 

20 000,00 

    6058 Wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych 4 088 819,00 

      
Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami, 
przepompowniami ścieków i zasilaniem we wsi Sypniewo, gm. 
Więcbork 

2 510 576,00 

      
Rozbudowa sieci kanalizacyjnej  oraz systemu zaopatrzenia w 
wodę w miesicie Więcbork 

1 578 243,00 
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    6059 Wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych 4 287 259,00 

      
Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami, 
przepompowniami ścieków i zasilaniem we wsi Sypniewo, gm. 
Więcbork 

917 925,00 

      
Rozbudowa sieci kanalizacyjnej  oraz systemu zaopatrzenia w 
wodę w miesicie Więcbork 

3 369 334,00 

921     Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 147 000,00 

  92109   Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby 147 000,00 

    6058 Wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych 110 250,00 

      Budowa placów zabaw na terenie gm. Więcbork (6 szt.)  110 250,00 

    6059 Wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych 36 750,00 

      Budowa placów zabaw na terenie gm. Więcbork (6 szt.)  36 750,00 

926     Kultura fizyczna i sport 540 000,00 

  92695   Pozostała działalność 540 000,00 

    6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych 540 000,00 

      
Budowa budynku socjalno - sportowego we wsi Sypniewo, gm. 
Więcbork 

100 000,00 

      Budowa placu zabaw na terenie miasta Więcbork  35 000,00 

      

Opracowanie dok. tech. - bud. na zagospodarowanie nabrzeŜa 
jeziora Więcborskiego wraz z budową zaplecza rekreacyjnego - 
sanitarnego i niezbędnej infrastruktury oraz pomostu na plaŜy 
miejskiej w Więcborku  

97 600,00 

      
Rozbudowa zaplecza sportowego na stadionie miejskim w 
Więcborku  

100 000,00 

      
Wykonanie dokumentacji projektowej na budowę ścieŜki 
rowerowej wraz z niezbędną infrastrukturą towarzyszącą 
łączącą Gminę Sępólno Kraj. z Gminą Więcbork  

207 400,00 

Razem 11 000 171,00 

 
 
 
Przewodniczący Komisji BudŜetu i Finansów p. Jerzy Urbaniak powiedział, Ŝe dyskusja nad 
powyŜszym projektem na forum jego Komisji była trudna z uwagi na załoŜony w nim duŜy deficyt, 
dwie inwestycje budowy kanalizacji w Więcborku i Sypniewie, które uzaleŜnione są od pozyskania 
środków zewnętrznych oraz kontrowersyjny fakt umieszczenia w nim  środków na wykonanie 
dokumentacji na budowę sali gimnastycznej w Sypniewie. Po otrzymaniu projektu Komisja zgłosiła 
do niego jedenaście wniosków, które zostały przez Burmistrza uwzględnione i ostatecznie został on 
zaopiniowany pozytywnie. 
 
Po tym wystąpieniu głos zabrał Burmistrz Więcborka, który powiedział, Ŝe zdaje sobie sprawę z 
cięŜaru jaki nałoŜył na siebie przy konstruowaniu budŜetu jak równieŜ z tego, iŜ załoŜony w nim 
deficyt budzi kontrowersje. JednakŜe, by wykonać pewne inwestycje i jednocześnie móc starać się o 
środki zewnętrzne na nie musi on taki właśnie być.        
Ma równieŜ świadomość, Ŝe realizacja budŜetu wymagać będzie sporego zaangaŜowania i wysiłku ze 
strony Urzędu Miejskiego i jego słuŜb. Ostatecznie wypracowane stanowisko jest do przyjęcia przez 
obie strony, zatem prosił o uchwalenie tego budŜetu. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję i jako pierwszy zabrał głos mówiąc, Ŝe gdyby udało się 
zrealizować ten budŜet, byłby to sukces dla całej Gminy. W budŜecie ograniczone zostały wydatki na 
tzw. „przejadanie” i postawiono na konieczne inwestycje. 
 
Radna Barbara Bury zwracając się do Burmistrza , Przewodniczącego RM, członków RM  i 
obecnych na obradach gości stwierdziła, Ŝe rzeczywiście proponowany budŜet jest ambitny i ma jej 
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poparcie. Nie potrafiła jednak pogodzić się z faktem, Ŝe środki na budowę chodnika przy ulicy 
Powstańców Wielkopolskich, które wywalczyła wspólnie z radnymi  powiatowymi z terenu Gminy 
Więcbork i mieszkańcami Osiedla Plebanka, zmieniły przeznaczenie. Za niedopuszczalne uznała 
takie potraktowanie wspólnych wysiłków i starań wyŜej wymienionych. Kończąc poprosiła aby 
Komisja BudŜetu i Finansów wyjaśniła, jakie były motywy zmiany wcześniejszych uzgodnień. 
 
Radny Stanisław Schwartz, który niejako poczuł się wywołany do odpowiedzi, wskazał, Ŝe na 
Komisji BudŜetu i Finansów, zaprotestował przeciwko pominięciu zadania budowy chodnika w 
Pęperzynie, gdyŜ jako radny i sołtys nie moŜe pozwolić, by dzieci pokonywały drogę do szkoły 
lawirując między samochodami. W związku z powyŜszym od ponad dziesięciu lat walczył o 
umieszczenie tej inwestycji w budŜecie Gminy Więcbork. 
 
Radny Tadeusz Mrozinski zabierając głos poprosił o chwilę przerwy w obradach, by członkowie 
Komisji BudŜetu i Finansów mogli przedyskutować problem i ustosunkować się do wypowiedzi 
radnej Bury. Od siebie zaś dodał, Ŝe jest radnym juŜ od dziesięciu lat i tak odwaŜnego budŜetu jak 
dotąd nie było, a na taki właśnie społeczeństwo czekało wiele lat. Efekty jego realizacji będą 
widoczne i satysfakcjonować będą i miasto i wieś, choć zapewne pojawią się głosy mniej i bardziej 
usatysfakcjonowanych. Będąc radnym Gminy z największym elektoratem z terenu sołectwa 
Suchorączek i Osiedla BoWiD osiem lat czekał, by coś dla swoich wyborców zrobić. W tym miejscu 
jednak podkreślił, Ŝe dobro Gminy stawia ponad partykularnymi interesami jednej osoby, czy wsi. 
Niemniej wyraził uznanie dla radnej Bury za to, Ŝe walczy w słusznej sprawie swoich wyborców. 
Kończąc Ŝyczył Burmistrzowi, by udało się pozyskać niezbędne środki z zewnątrz i w pełni 
zrealizować zamierzenia BudŜetu na 2009 rok. 
 
Po tym wystąpieniu Przewodniczący RM zgodnie z prośbą radnego Mrozinskiego ogłosił 10 
minutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie obrady wznowiono i jako pierwszy w imieniu Komisji BudŜetu i Finansów głos zabrał 
jej Przewodniczący p. Jerzy Urbaniak, który odpowiadając radnej Bury wyjaśnił, Ŝe w toku obrad 
komisji starano się wypracować konsensus biorąc przede wszystkim pod uwagę gdzie istnieje 
większa potrzeba i konieczność wykonania chodnika przy drodze powiatowej. – w Pęperzynie, 
Zakrzewku, Borzyszkowie, Suchorączku, czy przy ulicy Powstańców Wielkopolskich. Ostatecznie 
wnioskowano, by wykonać chodnik w Pęperzynie, a z nie wykorzystanych środków kontynuować 
budowę chodnika przy ulicy Powstańców Wielkopolskich. 
 
Radna Barbara Bury powiedziała, Ŝe przyjmuje wyjaśnienie Komisji BudŜetu i Finansów ale nadal 
nie zgadza się ze stwierdzeniem, Ŝe Komisja o pewnych faktach nie wiedziała.       
 
Tu Przewodniczący RM zapewnił, Ŝe Komisja znała fakty ale jak zostało powiedziane wybrano 
„mniejsze zło” tj. zdecydowano o zrealizowaniu zadania tam gdzie ta potrzeba była większa. 
JednakŜe nie oznacza to, Ŝe nie będzie kontynuowana budowa chodnika przy ulicy Powstańców 
Wielkopolskich. Zapewnił teŜ, Ŝe przy podejmowaniu decyzji zawsze brane jest pod uwagę dobro 
miasta i wsi. 
 
Radny Jerzy Urbaniak zmieniając temat dyskusji zapytał, czy oprócz 400 tys. przeznaczone w 
budŜecie na 2009r. na stację uzdatniania wody sam Zakład Gospodarki Komunalnej czyni działania 
zmierzające do pozyskania środków zewnętrznych na ten cel. 
 
Burmistrz odpowiedział, Ŝe 400 tys. zł stanowi jedynie 1/3 kwoty potrzebnej do modernizacji stacji 
uzdatniania wody. W rzeczywistości do tej kwoty naleŜy dołoŜyć jeszcze 800 tys. zł. Stacja która 
funkcjonuje, na dziś nie spełnia  wymogów naleŜy zatem zainwestować, by woda mieściła się w 
określonych parametrach. Wspomniał teŜ o tym, Ŝe podczas obecności na podsumowaniu 11 
miesięcy działalności ZGK zobowiązał Dyrektora Dueskau, by ten  gdy wykona niezbędną 
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dokumentację przekazał ją p. Michałowi Bąkowi. Ponadto przetarg na modernizację stacji będzie 
kontrolowany przez UM.  
 
Radny Węgrzyn dodał, Ŝe na początku stycznia gotowa będzie dokumentacja i kosztorys 
modernizacji stacji uzdatniania wody. 
 
Radna GraŜyna Sowińska w związku z ostatnimi problemami związanymi z jakością wody w 
więcborskim wodociągu sugerowała, by woda pobierana była z głębszych miejsc gdzie 
prawdopodobnie jest czystsza. 
 
Radny Węgrzyn wyjaśnił, iŜ nie jest moŜliwe zejście niŜej, gdyŜ spowoduje to zniszczenie studni. 
Natomiast jeŜeli chcemy zdecydowanie poprawić jakość wody musimy zmienić kompleksowo 
technologię stacji uzdatniania wody. 
 
Radny Ireneusz Balcer powracając do kwestii związanych z finansami Gminy wyraził obawę, czy 
uda się pozyskać środki zewnętrzne na wykonanie planowanych w budŜecie na 2009r. inwestycji, 
skoro składane przez Gminę wnioski figurują na listach rezerwowych. Nasuwa się zatem pytanie , 
czy na pewno pracownicy UM robią wszystko, by pieniądze z zewnątrz trafiły do urzędowej kasy. 
 
Burmistrz odparł, Ŝe rolą pracowników odpowiedzialnych za pozyskiwanie środków zewnętrznych 
jest jedynie skompletowanie niezbędnej dokumentacji dalsze losy wniosku to juŜ sprawa 
odpowiedniego lobbingu. Wnioski przygotowywane przez odpowiedzialnych pracowników UM są 
kompletowane prawidłowo skoro przechodzą poszczególne etapy kwalifikacyjne konkursów. 
Wsparcia próbował juŜ szukać u radnej Sejmiku Wojewódzkiego – p. Iwony Kozłowskiej, jaki 
będzie tego efekt dowiemy się na początku lutego 2009 rok - dodał  
 
Radny Waldemar Kuszewski podtrzymując temat środków unijnych wskazał, Ŝe Gmina w budŜecie 
roku 2009 rezerwuje 300 tys. zł na zakup samochodu gaśniczego dla OSP w Sypniewie pomimo, Ŝe 
sygnalizował moŜliwość pozyskania środków zewnętrznych na ten cel. Ponadto mówił, Ŝe 
optymistycznie zakłada się przydzielenie Gminie środków zewnętrznych, czy jednak jest 
opracowany plan na wypadek ich nie otrzymania. Pytał z czego wynika zmniejszenie o kwotę 
35.000,00 zł w dziale 750 rozdział 75023 § 4010. 
 
Skarbnik Gminy odpowiedział, Ŝe zmniejszenie we wskazanym przez radnego Kuszewskiego dziale 
wynika z faktu, iŜ jedna z pracownic, która wcześniej deklarowała odejście na wcześniejszą 
emeryturę, ostatecznie z tej moŜliwości nie skorzysta. Ponadto jeden z pracowników przenosi się do 
MGOPS i na to miejsce nie będzie zatrudniony nowy pracownik / praca zostanie rozdzielona /. JeŜeli 
zaś chodzi o alternatywę w razie nie pozyskania środków z zewnątrz, pewne moŜliwości  
dodatkowych pieniędzy upatruje w róŜnicy między ceną kosztorysową a przetargiem. Zatem jedna z 
inwestycji kanalizacyjnych na pewno będzie zrealizowana. 
 
Rozplanowanie środków będzie jeszcze obiektem dyskusji poszczególnych Komisji Rady Miejskiej 
w trakcie realizacji budŜetu, za wcześnie zatem dziś dywagować – powiedział Burmistrz. 
 
Pan Rembelski zapewnił, Ŝe jedna z zaplanowanych kanalizacji będzie na pewno wykonana, a 
realizacja drugiej moŜe nastąpić poprzez wejście w partnerstwo publiczno – prywatne. W tym celu 
na dzisiaj opracowane jest juŜ Studium Wykonalności. 
 
Po zakończonej dyskusji Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 
 
 

Za przyjęciem budŜetu głosowało - 12 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 
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 Burmistrz Więcborka w imieniu własnym i  mieszkańców oczekujących na wykonanie inwestycji 
podziękował za przyjęcie budŜetu Gminy Więcbork na 2009r. 
 
Ad. 8 Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu planu ochrony Krajeńskiego Parku 
Krajobrazowego przedstawił Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk. 
Wywołana uchwała jest konsekwencją wniosku jaki wpłynął od Dyrektora Krajeńskiego Parku 
Krajobrazowego na ręce Burmistrza Więcborka. Dyrektor KPK ustawą z dnia 16 kwietnia 2004 r. o 
ochronie przyrody oraz aktem wykonawczym tej ustawy tj. Rozporządzenie Ministra Środowiska z 
dnia 12 maja 2005r. w sprawie  sporządzenia projektu planu ochrony dla parku narodowego, 
rezerwatu przyrody i parku krajobrazowego został zobowiązany do uzyskania uzgodnień właściwych 
miejscowo Rad Gmin. Zakres uzgodnień obejmować powinien infrastrukturę techniczną, 
zagospodarowanie turystyczne, sposób uŜytkowania gruntów, eliminację lub ograniczenia zagroŜeń 
zewnętrznych oraz ustalenia do studiów uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego, w odniesieniu do nieruchomości będących własnością Skarbu Państwa. Omawiany 
projekt został wcześniej przedyskutowany na spotkaniu w którym uczestniczyli równieŜ radni RM w 
Więcborku, gdzie zgłoszono do niego kilka zastrzeŜeń, które zostały uwzględnione przez autorów 
Planu. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska … - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM dodał, Ŝe Plan ten musi być zgodny z przepisami ustawy, aktem wyŜszego 
rzędu, zatem moŜliwość wprowadzania jakichkolwiek zmian jest z racji tego ograniczony. 
 
Innych pytań ze strony radnych nie było zatem przystąpiono do głosowania. 
 

Na sali 13 radnych / ubył radny Kosiniak /. 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 
 
Ad. 9 – 10 Plany pracy na 2009r. stałych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku i Komisji 
Rewizyjnej przedstawili ich Przewodniczący. 
 
Komisja Rewizyjna – Ireneusz Balcer 
 

12. STYCZEŃ 
Ocena ściągalności podatków i opłat lokalnych oraz umorzeń w 2008 roku. 
 

13. LUTY  
Kontrola rozdziału środków budŜetowych na działalność organizacji i stowarzyszeń poŜytku 
publicznego w roku 2008. 
Rozliczenie dofinansowania ze środków Urzędu Miejskiego klubu sportowego „GROM” 
Więcbork. 
 

14. KWIECIE Ń 
Ocena wykonania budŜetu Gminy Więcbork za 2007 rok oraz wypracowanie opinii w 
sprawie udzielania lub nie udzielania absolutorium Burmistrzowi Więcborka. 
 

15. MAJ  
Kontrola rozdziału środków przeznaczonych na utrzymanie OSP w Gminie Więcbork. 
Podział środków na poszczególne jednostki. 
 

16. WRZESIEŃ 
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Ocena wykonania budŜetu Gminy za I półrocze 2009 oraz stopień zaawansowania zadań 
inwestycyjnych zaplanowanych na 2009 rok. 
 
 

17. PAŹDZIERNIK  
Kontrola w Biurze Obsługi Oświaty Samorządowej pod kątem realizacji wydatków 
budŜetowych w roku 2009. 
 

18. GRUDZIEŃ 
Ustalenie planu pracy Komisji na 2010 rok. 

 
Na sali 13 radnych 

 
Plan przyjęto jednomyślnie 

 
Komisja BudŜetu i Finansów – Jerzy Urbaniak 

 
 

19. Przyjęcie do wiadomości oraz analiza sprawozdania Burmistrza Więcborka z wykonania 
budŜetu za rok 2008 oraz I półrocze 2009r. 

20. Opiniowanie projektów uchwał dotyczących zmian w budŜecie Gminy Więcbork w roku 
2009 zgłaszanych przez Burmistrza Więcborka. 

21. Opiniowanie innych projektów uchwał zleconych przez Radę Miejską. 
22. Zapoznanie się z informacjami Burmistrza Więcborka dotyczącymi prowadzonych prac 

inwestycyjnych. 
23. Zapoznanie się z załoŜeniami do projektu budŜetu na 2010 rok. 
24. Opiniowanie stawek podatkowych na 2010 rok.. 
25. Opiniowanie projektu budŜetu na rok 2010. 
26. Opiniowanie i opracowywanie tematów zlecanych przez Radę Miejską .    

 
 

Na sali 13 radnych 
 

Plan przyjęto jednomyślnie 
 
Komisja Rolnictwa … - Stanisław Piłka 
 

Termin Tematyka Zaproszeni 
Styczeń 2009 1. Ustosunkowanie się do wniosku 

Dyrektora Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w sprawie 
zaakceptowania taryf na wodę i ścieki 
na 2009 rok. 

2. Zaopiniowanie przedłoŜonych  
projektów uchwał. 

Dyrektor zakładu Gospodarki 
Komunalnej  w Więcborku + 
Kierownicy działów 

Luty 2009 1. Zapoznanie się ze stanem 
przygotowania przez Zakład 
Gospodarki Komunalnej 
dokumentacji na zaplanowane na 
2009 rok zadania inwestycyjne 
związane z rozprowadzeniem sieci 
wodociągowej w poszczególnych 
sołectwach. 

Dyrektor zakładu Gospodarki 
Komunalnej  w Więcborku 
Kierownik ds. wodociągowych 
w ZGK 

Marzec 2009 1. Przyjęcie informacji Kierownika Kierownik Gminnej Spółki 
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Gminnej Spółki Wodnej dotyczącej 
zakresu zaplanowanych i 
wykonywanych prac melioracyjnych 
na terenie gminy w 2009 roku. 

2. Zaopiniowanie przedłoŜonych  
projektów uchwał. 

Wodnej 

Kwiecień 2009 1. Przyjęcie informacji  Kierownika 
Rolnictwa Ochrony Środowiska i 
Dróg dotyczącej naprawy dróg i ulic 
po sezonie zimowym. 

Kierownik Rolnictwa Ochrony 
Środowiska i Dróg 

Maj 2009 1. Przyjęcie informacji Burmistrza 
Więcborka dotyczącej 
zaawansowania prac związanych z 
realizacją zadań inwestycyjnych 
zaplanowanych na 2009 rok. 

2. Zaopiniowanie przedłoŜonych  
projektów uchwał. 

Burmistrz Więcborka 

Czerwiec 2009 1. Przyjęcie informacji Kierownika 
Posterunku Policji w Więcborku 
dotyczącej bezpieczeństwa 
publicznego w gminie. 

2. Zaopiniowanie przedłoŜonych  
projektów uchwał. 

Kierownik posterunku Policji w 
Więcborku 

Sierpień 2009 1. Przyjęcie informacji 
Przewodniczącego Komisji 
powołanej przez Burmistrza 
Więcborka do przeprowadzenia 
systematycznych kontroli na terenie 
gminy dotyczących przestrzegania 
przepisów wynikających z ustawy 
wodno – ściekowej. 

2. Zaopiniowanie przedłoŜonych  
projektów uchwał. 

Przewodniczący Komisji do 
spraw Rolnictwa 

Wrzesień 2009 1. Przyjęcie informacji Kierownika 
Rolnictwa Ochrony Środowiska i 
Dróg o sytuacji w rolnictwie na 
terenie gminy Więcbork. 

2. Przyjęcie informacji dotyczącej 
występujących szkód łowieckich oraz 
sposobu wypłacania odszkodowań 

Kierownik Referatu  Rolnictwa 
Ochrony Środowiska i Dróg 

Październik 2009 1. Przyjęcie informacji Dyrektora 
Zakładu Gospodarki Komunalnej  
dotyczącej zaawansowania 
wykonania prac związanych z 
rozprowadzeniem sieci wodociągowej 
na terenie gminy. 

2. Zaopiniowanie przedłoŜonych  
projektów uchwał. 

Dyrektor Zakładu Gospodarki 
Komunalnej 

Listopad 2009 1. Ustosunkowanie się do 
zaproponowanych przez Burmistrza 
Więcborka stawek podatków i opłat 
lokalnych. 

2. Zaopiniowanie przedłoŜonych  

Burmistrz Więcborka 
Skarbnik Gminy 
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projektów uchwał. 
Grudzień 2009 1. Ustosunkowanie się do 

przedstawionych przez Burmistrza 
Więcborka projektu BudŜetu w dziale 
inwestycyjnym na 2009 rok. 

2. Zaopiniowanie przedłoŜonych  
projektów uchwał. 

Burmistrz Więcborka 
Skarbnik Gminy 

 
 
 

Na sali 13 radnych 
 

Plan przyjęto jednomyślnie 
 
 
 
Komisja Oświaty, Kultury i Sportu – GraŜyna Sowińska 
 
Styczeń 2009 
 
Tematyka: 
1. Zaopiniowanie uchwały w sprawie regulaminów wynagradzania, a takŜe   
dodatku mieszkaniowego w 2009 roku dla nauczycieli zatrudnionych w  
szkołach i placówkach prowadzonych przez gminę Więcbork. 
2. Informacja przedstawicieli  organizacji i stowarzyszeń poŜytku  
publicznego na temat planowanych zadań i imprez na rok 2008. 
3. Sprawy róŜne. Opiniowanie uchwał. 
 
Luty 2009 
 
Tematyka: 
1. Przyjęcie informacji Dyrektora MGOK dotyczących realizacji zadań  
zaplanowanych na 2008 rok. Analiza wydatkowanych środków  budŜetowych  
przez placówki kultury. Zapoznanie się z planem pracy i terminarzem  
imprez planowanych na rok 2009. 
2. Sprawy róŜne. Opiniowanie uchwał. 
 
Kwiecień 2009 
 
Tematyka: 
1. Zapoznanie się z planem zamierzeń dotyczących promocji gminy. 
2. Zapoznanie się z załoŜeniami arkuszy organizacyjnych szkół . 
3. Sprawy róŜne. Opiniowanie uchwał. 
 
 
Maj 2009 
 
Tematyka: 
1. Zapoznanie się z programem imprez  kulturalno-rozrywkowych na sezon  
letni 
2. Zapoznanie się ze stanem opieki przedszkolnej na terenach wiejskich,  
z zapotrzebowaniem na nią oraz ewentualną moŜliwością jej rozszerzenia. 
3. Sprawy róŜne. Opiniowanie uchwał. 
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Czerwiec 2009 
 
Tematyka: 
 
1. Zapoznanie z planami  zagospodarowania plaŜy miejskiej oraz rozbudowy  
zaplecza sportowego na stadionie miejskim oraz budynku socjalnego przy  
stadionie w Sypniewie. 
2. Sprawy róŜne. Opiniowanie uchwał. 
 
Sierpień 2009 
 
Tematyka: 
1. Przyjęcie informacji z wykonania budŜetu za I półrocze w działach  
oświata, kultura, sport. 
2. Przyjęcie informacji o stanie przygotowań szkół do nowego roku  
szkolnego 2008/2009 
3. Sprawy róŜne. Opiniowanie uchwał. 
 
Wrzesień 2009 
 
Tematyka: 
1. Przyjęcie informacji dotyczącej oceny sezonu turystycznego � lato 
2009. 
2. Sprawy róŜne. Opiniowanie uchwał. 
 
 
Październik 2009 
 
Tematyka: 
 
1. Informacje dyrektorów szkół oraz Urzędu Miejskiego na temat  
pozyskanych przez nich środków pozabudŜetowych na potrzeby placówek  
oświatowych. 
2. Sprawy róŜne. Opiniowanie uchwał. 
 
 
Listopad 2009 
 
Tematyka: 
1. Przyjęcie informacji dotyczącej załoŜeń do budŜetu na rok 2009 w  
działach dotyczących oświaty, kultury i sportu. 
2. Przyjęcie informacji na temat realizacji rozbudowy sieci obiektów  
sportowo-rekreacyjnych na terenie gminy. 
3. Sprawy róŜne. Opiniowanie uchwał. 
 
 
Grudzień 2009 
 
Tematyka: 
 
1. Zaopiniowanie budŜetu na rok 2010 
2. Ustalenie planu pracy komisji na rok 2010. 
3. Opiniowanie uchwał. 

Na sali 13 radnych 
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Plan przyjęto jednomyślnie 

 
 

 
 
 
Komisja Inwentaryzacji….- Stanisław Posieczek 
 
 
LUTY 2009 
 

27. Aktualna sytuacja na targowisku oraz załoŜenia planowe rozbudowy parkingów w mieście, 
modernizacja obiektu muszli koncertowej i otoczenia w lasku miejskim i  Promenady.  
 

MARZEC 2009 
 

1.Przyjęcie informacji dotyczącej stanu obiektu , który ma być przekazany OSP w Runowie  
Krajeńskim 
28. Informacja dotycząca bezrobocia w mieście i na wsi. 

a) moŜliwość zatrudnienia bezrobotnych na terenie gminy – roboty publiczne; 
b) spotkanie z kierownictwem biura pracy i zorientowanie się jaki procent bezrobotnych 
uzyskuje zasiłki,  a jaki jest bez prawa do zasiłków; 
c) jakie są propozycje biura pracy dotyczące pozyskiwania środków finansowych z Unii 
Europejskiej. 

 
KWIECIE Ń 2009 
 

1. Zapoznanie Komisji ze stanem inwentaryzacyjnym mienia komunalnego Gminy. 
2. Informacja Burmistrza Więcborka o moŜliwościach parkowania samochodów w mieście, 

szczególnie w dni targowe oraz załoŜenia dalszej rozbudowy tych miejsc. 
 
MAJ 2009 
 

1. Współpraca z  komórką odpowiedzialną za promocję Miasta i Gminy Więcbork. 
a) pozyskiwanie stałych informacji o działalności na rzecz promocji; 
b) zapoznanie się formami działań na rzecz promocji. 

 
CZERWIEC 2009 
 

1. Informacja Burmistrza Więcborka dotycząca moŜliwości zagospodarowania budynków 
naleŜących do PKP na terenie gminy. 
a) moŜliwość przekształcenia ich na mieszkania socjalne, 
b) budowa mieszkań socjalnych. 
 

WRZESIEŃ 2009 
 

1. Współpraca z Komisją BudŜetu i Finansów w sprawie ewentualnych ulg podatkowych dla 
przedsiębiorców zatrudniających osoby bezrobotne oraz osoby losowo poszkodowane. 

 
LISTOPAD 2009 
 

1. Ustosunkowanie się do przedstawionego projektu budŜetu Gminy na rok 2010 oraz aktualnie 
występujących spraw. 
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Na sali 13 radnych 
 

Plan przyjęto jednomyślnie 
 
 
Komisja Zdrowia i Opieki Społecznej – Barbara Bury 
 
 
STYCZEŃ 

29. Zapoznanie się z funkcjonowaniem słuŜby zdrowia na terenie Gminy Więcbork. 
30. Zaopiniowanie projektów uchwał. 

 
MARZEC 

1. Problem wykluczenia społecznego osób w wieku produkcyjnym, korzystających z pomocy 
MGOPS w Więcborku w roku 2008. 

31. Opiniowanie i rozpatrywanie wniosków składanych przez wyborców w sprawach ochrony 
zdrowia i pomocy społecznej. 

32. Informacja Dyrektora MGOPS dotycząca sytuacji i potrzeb w zakresie pomocy społecznej. 
 
KWIECIEŃ 

3. Informacja Kierownika Świetlicy Środowiskowej na temat bieŜącej działalności i potrzeb. 
 

MAJ 
1. Funkcjonowanie Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku. 

 
CZERWIEC 

1. Występujące problemy społeczne na terenie Miasta i Gminy Więcbork oraz proponowane 
sposoby i środki niezbędne do ich rozwiązywania /współpraca z kupcami, Policją i opieką 
społeczną /. 

 
SIERPIEŃ 

2. Realizacja ustawy o ochronie zdrowia psychicznego na przykładzie działań podejmowanych 
przez MGOPS w Więcborku. 

3. Informacja dotycząca sytuacji osób niepełnosprawnych na terenie Gminy Więcbork. 
 
WRZESIEŃ 

1. „Niebieska Karta”, „Niebieska Linia” – jej rola i znaczenie w łagodzeniu przemocy w 
rodzinie. 

2. Przedstawienie realizacji planu pracy Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych za I półrocze 2009r. – wspólne spotkanie z Komisją Zdrowia i Opieki 
Społecznej Rady Miejskiej w Więcborku. 
 

LISTOPAD 
1. Zapoznanie Komisji z „Programem o Narkomanii” 

 
GRUDZIEŃ 

1. Opiniowanie projektu budŜetu gminy na rok 2010. 
2. Ustalenie programu pracy Komisji na 2010r. 
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Na sali 13 radnych 

 
Plan przyjęto jednomyślnie 

 
 
 
 
Ad.10 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „ Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz innych uzaleŜnień w Gminie Więcbork na rok 2009” przedstawił 
p. Piotr Węgrzyn  Przewodniczący GKRPA. 
 
Powiedział on, Ŝe GKRPA uwzględniła wniosek Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej zdejmując  
2 tys. zł z imprezy „ Rowerowy Rajd Radości” przenosząc te środki  na pozycję rezerwa na 
nieprzewidziane wydatki. ZłoŜył teŜ autopoprawkę dotyczącą zapisu odnośnie ilości złoŜonych 
wniosków o skierowanie na leczenie odwykowe, których wpłynęło nie 93, a 102. 
 
Radny Waldemar Kuszewski powiedział, Ŝe zgłosiła się do niego osoba, mająca w przeszłości 
problemy alkoholowe, chętna do przeprowadzania pogadanek w szkołach w ramach profilaktyki. W 
związku z tym pytał, czy istnieje moŜliwość, by Komisja Alkoholowa podjęła z w/w współpracę. 
 
Pan Piotr Węgrzyn odparł, Ŝe Komisja współpracuje z takimi osobami ale jeŜeli chodzi o 
przeprowadzanie pogadanek w szkołach istnieje wymóg, by osoba je przeprowadzająca miała 
uprawnienia pedagogiczne. Osoba o której radny wspomniał moŜe jednak uczestniczyć w 
organizowanych mitingach. 
 
Burmistrz powiedział, Ŝe zna osobę o której mowa ale ta chce to robić za odpowiednią gratyfikacją, 
my jednak nie moŜemy płacić „za wspomnienia”. 
 
Radna Bury dodała, Ŝe organizowane są otwarte mitingi gdzie kaŜdy alkoholik moŜe się 
wypowiedzieć o swoich przeŜyciach związanych z nałogiem.  
 
Nie wiem czy zostałem dobrze zrozumiany, nie chcę by ta osoba została zatrudniona jako 
wykładowca – wyjaśnił radny Kuszewski. Skoro mówi się , Ŝe organizowane są mitingi nic nie stoi 
na przeszkodzie , by współpracować z taką osobą / ująć to jako punkt w Programie Komisji /, która 
mogłaby w tym konkretnym problemie zadziałać – zakończył. 
 
Radna GraŜyna Sowińska powiedziała, Ŝe juŜ po raz kolejny nie udało się jej dowiedzieć ile 
konkretnie kosztuje ogrzewanie pomieszczenia  w Świetlicy Środowiskowej  na potrzeby spotkań 
jakie odbywa tam Klub „Azyl”. Dla  niej zaplanowana kwota w wysokości 4.200,00 jest bardzo 
wysoka. Zwróciła się do kierownika Środowiskowego Domu Samopomocy p. Jarosława 
Ługowskiego z pytaniem, czy być moŜe on orientuje się jaki jest koszt ogrzania 1m³ powierzchni. 
 
Takie obliczenia są ale zanim udzielę odpowiedzi muszę to sprawdzić – odparł p. Ługowski. 
 
Po tych pytaniach przystąpiono do głosowania . 
 
 

Na sali 13 radnych 
 

Za przyjęciem głosowało  - 11 radnych 
Przeciwny    - 1 radny 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 
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Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Więcbork na 2008r. omówił Skarbnik 
Gminy. 
 
Proponowane zmiany nie powodują zmiany deficytu. Po stronie dochodów nastąpi wzrost w 
wysokości 300,00 zł i o tą samą kwotę wzrost po stronie wydatków. 
W dziale 758 rozdział 75814 paragraf 0960 nastąpił wzrost dochodów o 300,00 zł, co stanowi 
darowiznę od firmy „BEMIX” z przeznaczeniem na dofinansowanie wigilii dla osób samotnych.  
Odzwierciedleniem tej darowizny jest Dział 852 rozdział 85219 paragraf 4210 gdzie o tą kwotę 
nastąpi wzrost wydatków o tą kwotę. Ponadto w dziale w tym samym dziale i rozdziale w paragrafie 
6060 wprowadzono nowe zadanie na kwotę 5.990,00 zł związane z wymianą centrali telefonicznej w 
budynku opieki społecznej. W dziale 900 rozdział 90001 paragraf 4300 zwiększa się wydatki o 
kwotę 11.000,00 zł, co związane jest ze wzrostem ilości ścieków wywoŜonych. Zwiększa się teŜ 
kwotę wydatków związanych z oczyszczaniem miasta i wsi o 5.000,00 zł. Pozostał zmiany, to 
zabiegi czyszczące związane m.in. z rozliczeniem funduszu socjalnego. 
 
Opinia Komisji BudŜetu i Finansów – pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radna GraŜyna Sowińska prosiła o doprecyzowanie kwestii dopłat o których mówił Skarbnik. 
 
Skarbnik odpowiedział, ze do wywozu nieczystości płynnych dopłaca się natomiast za wywóz 
nieczystości stałych Gmina płaci więcej niŜ to planowano z uwagi na wzrost ilości odpadów, a co za 
tym idzie większą częstotliwość wywozu. 
 
Z kolei Radny Waldemar Kuszewski wskazał, iŜ nie moŜe być sytuacji zawyŜonych potrzeb 
płacowych w placówkach oświatowych gdzie pod koniec roku wykazywane są duŜe oszczędności, 
które potem według uznania, Dyrektorzy sami przesuwają na inne paragrafy. W związku z 
powyŜszym złoŜył wniosek formalny o zwiększenie nadzoru w tej kwestii. 
 
Przewodniczący zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
 

 
Uchwałę podjęto jednomyślnie 

Ad. 12 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Na wstępie Burmistrz powiedział, Ŝe na większość interpelacji z poprzedniej sesji udzielił na tejŜe 
sesji, zatem odniesie się jedynie do zapytania dotyczącego wentylacji w Gimnazjum w Więcborku 
jak równieŜ tego związanego z zagadnieniem ocieplenia szkół. Wyjaśnił tu, Ŝe jeŜeli chodzi o sprawy 
związane z wadliwie działającą wentylacją, to ich wyjaśnienie zlecono osobom odpowiedzialny tj. 
Dyrektorowi BOOS – p. Kuczerepie i Dyrektorce Gimnazjum p. Jolancie Zwiewce. JeŜeli zaś chodzi 
o rozeznanie się w  moŜliwościach pozyskania środków zewnętrznych na docieplenie szkół, to to 
zadanie przekazał p. Sikorskiej. 
 
Interpelacje bieŜące   
 
- Uwagi dotyczące problemu zanieczyszczeń wydobywających się z komina kotłowni na Osiedlu 
BoWiD zostaną przekazane Dyrektorowi ZGK p. Dueskau. 
 
- W sprawie oświetlenia na ulicy Kasztanowej w Więcborku zostanie skierowane pismo do 
energetyki. 
 



 18

- Z chwilą pozyskania właściwego kruszywa dziury na odcinku Nowy Dwór – Zakrzewek zostaną 
połatane. 
 
- Oznakowanie Osiedla Słonecznego w Więcborku zostanie wykonane wiosną 2009r. 
 
 
Ad. 13 Wolne wnioski i informacje. 
 
Przewodniczący RM podziękował obecnym za współpracę Ŝycząc jednocześnie zdrowia, radości i 
owocnej pracy w nadchodzącym Nowym Roku. 
  
Radny Ireneusz Balcer dołączył do tych Ŝyczeń, a jednocześnie podzielił się informacją jaką 
pozyskał podczas rodzinnego spotkania w Mroczy, która to wzbogaciła się o nowy radiowóz oraz za 
pieniądze pozyskane z Urzędu Marszałkowskiego wyremontowała 3 świetlice wiejskie – czyli jednak 
moŜna – skomentował. Wspomniał o tym dlatego, Ŝe  Komendant Powiatowy w Sępólnie zwraca się 
o pomoc finansową do samorządów nie wykorzystując moŜliwości pozyskania jej z innych źródeł, a 
te jak widać są. 
  
Radny Stanisław Piłka mówił o połataniu dziur na wszystkich pętlach gdzie jeździ autobus 
szkolnym. 
 
Radny Waldemar Kuszewski pytał, czy działa juŜ kanalizacja na ulicy Kościuszki w Więcborku. 
 
Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk odpowiedział, Ŝe po przeczyszczeniu kanalizacja jest juŜ 
droŜna. Ponadto do Powiatu złoŜone zostało pismo w sprawie wydania pozwolenia na jej 
uŜytkowanie. 
 
Na tym zakończono obrady. 
 
Przewodniczący RM słowami „zamykam obrady dwudziestej ósmej sesji Rady Miejskiej w 
Więcborku” zamknął obrady. 
  
Prot. 
L. Halkiewicz, I. Mrozek 
 
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
                                                                                      mgr inŜ. Józef Kujawiak 
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